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Óvodaavatás 
Tarján ban 

Magyar—szovjet 
vasúti tárgyalások Városrészek születése 

A magyar—szovjet vasúti A J u h á s z G y u l a Művelő- zéppontjába állította a vá- soreát szemléltető kiállítási 
állandó munkacsoport Le- i dési Központ a Szegedi Ter- rosrendezők tevékenységét, anyagnak több száz közép-
ningrádban tartotta 16. ülé- vező Vállalat kollektívájá- Az érdeklődés, az egyre fo- iskolás és felnőtt nézője volt 

nak közreműködésével é sa l - kozódó, s közéleti értelem- a sajtóházban. Mutat ják a 
kotásaiból kiállítást rende- ben vett kíváncsiság minden szemléletváltozást az állami 
zett, mely szerdán délután iránt, ami Szeged jelenének é s t á r e a d a l m i s z e r v e k h e z ér-
dr. Varga Dezsőnek, a.z resze ma, jovojenek resze le- , 
MSZMP Szeged városi bi- het holnap, szóval az érdek- k e z o Javaslatok, eszrevetelek, 
zottsága ti tkárának szavai- lődés első kiváltó tényezői közérdekű bejelentések, s 
val nyílt meg, s ma szom- m á r aligha nevezhetők meg tükrözik azok az üzemi, vál-
baton este 18 óráig tekint- . u t ó l a g _ k i s e b b - n a - lalati ankétok, melyeken a 
heto meg. Varosreszek szu- , , . , , , „ , , , . . . . . . , .. „ . . 
letése a kiállítás címe, s a g y ° b b Jelekből - a népfront varos vezetőit faggathattak a 
tervezői asztalon megszüle- rendezte ankétok élénk vissz- várospolitika leglényegesebb 
tett, s időközben megváló- hangjából, a tanácstagi be- kérdéseiről a szegedi gyárak, 
sült, valamint a még forrná- elhangzó — s intézmények dolgozói, 
lodo elkepzeleseket mutat- . . „ , . . . , . ,, , 
ják be a tervezők makette- m a r n e m csupán PaB a s z". s a legutóbbi alkalom, a 
ken, térképeken, tervrajzo- hanem közérdekű javaslat- városrészek születésének kő-
kon. A kiállítás megnyitója áradatból, a városi tanács rülményeit megvilágító és 
után Takács Máté városi fő- k ü l ö n b ö z ő osztályai kezde- elemző ankét, a szerdai vá-
f e S ö t t V T t é v a é r a s r e n d S f é n y e z t e várospolitikai fó- rosrendezési fórum is azzal 
ről, a tervezők közrempkö- rumok látogatottságából már a tanulsággal szolgált: egy-

Aes s. Sándor felvétele 
A gyerekek „kedvence" máris a bábszínház 

Nemrég adták át a tarjáni reket vettek fel. Az ú j intéz-
2-es számú óvodát, máris ményben minden feltétel 
riválisa, pontosabban hason- adott arra, hogy a gyerekek 
mása van. A 600-as épületek megfelelően felkészítve, a 
közötti 3-as számú óvoda, közösségi élethez alkalmaz-
melynek ünnepélyes avatá- kodva lépjenek majd az is-
sára tegnap, pénteken dél- kólába. A hangulatosan. íz. 
előtt került sor, éppoly szép, lésesen berendezett foglal-
tágas és világos, mint fiatal koztató termek mellett 
„testvére". Mindkettő terve, csöppnyi, bábozásra is alkal-
zője Bocskai János (SZTV), mas színházterem, tornacsar. 
kivitelezője a DÉLÉP. Mar- nok, tágas udvar áll a gyere-
kos Károly, a II. kerületi hi- kek rendelkezésére, 
vatal elnöke avatóbeszédé- A p a j t a s o k nagy örömmel 
ben e lmondta ; a negy cso- v e t t é k b j r t o k u k b a a z ü i ó v 0 _ 
port foglalkoztatására alkal- d á t s a z a v a tóünnepségen — 
tnas 100 férőhelyes óvodával melyen a városi pártbizott-
egyutt immár öt óvoda, 600 s ó g képviseletében ott volt 
ferőhellyel es ket barakk- . , , _ . . . . 
óvoda segít a szülők gond- V a n t u s I s t v á n n é munkatárs 
lain. Az összesen 800 férő- i s — műsorral kedveskedtek 
lielyre több mint ezer gye- a vendégeknek. 

sét, amelyen értékelték a 
múlt évi és az idei első ne-
gyedévi szállítási teljesítmé-
nyeket, és egyeztették to-
vábbi feladatok végrehajtá-
sához szükséges intézkedé-
seket. Egyetértettek abban, 
hogy a szállítási és az á t ra -
kási munkák javítása és 
hatékonyságának növelése 
érdekében számítógépek fel-
használásával információs 
rendszert kell kialakítani; 
ismertették és egyeztették a 
rendszer kialakításával kap-
csolatos eddigi intézkedése-
k e t Megtárgyalták a két 
orezág közötti konténeres 
szállítási rendszer tovább-
fejlesztését, valamint a 
metró üzemi berendezések 
fejlesztésével kapcsolatos tu-
dományos műszaki együtt-
működés lehetőségeit 

A magyar küldöttség Ur-
bán Lajos miniszterhelyettes, 
MAV vezérigazgató vezeté-
sével visszaérkezett Buda-
pestre. (MTI) 

déséveL 

Ennyi lenne a szűkre sza-
bott tudósítás, ha nem volna 
ennek a nagy érdeklődést ki-
váltó kiállításnak és fórum-
nak hátterében továbbgon-
dolásra érdemes momentum, 
melyet talán így fogalmaz-
hatnánk meg: az utóbbi évek 
városrekonstrukciós hulláma, 
a tömeges lakásépítés impo-
náló mérete, a szemünk láttá-
ra léptéket váltó városépítés a 
szegediek figyelmének kö-

Együttműködési megállapodás 
a tanács és a népfront között 

Tegnap, pénteken délután mazza közösen végzendő fel-
Szegeden, a megyei párt- és adataikat. Dr. Perjési László, 
tanácsszékházban aláírták a m e g j t a n á c s e l n ö k e é U 
a megyei tanacs végrehajtó . . . . „ . , 
bizottsága és a Hazafias Nép- t a t t a a megallapodas jelen-
front megyei elnöksége tőségét. Kitért arra, hogy eb-
együttműködési megállapo- ben a népfront és a tanács 
dását, amely 1980-ig tartal- tevékenységének legfőbb kér-

dései szerepelnek. Ez a lakó-

egy-két évvel ezelőtt is ki- egy terv miértjét, egy elkép-
derült : a szűkebb és tágabb zelés megfontoltságának ér-
lakóhelyi környezet, az utca, veit már csak azért is érde-
a városrész, s a város fejlő- mes az érdeklődók, a nem 
dését nem csupán figyelik a szakemberek elé tárni, mer t 
szegediek, de hol laikus, hol így áttekinthetővé, megért* 
értő, s átgondolt vélemé- hetővé válnak addig homá» 
nyüknek hangot is kívánnak lyos, vagy nem is sejtett ösz* 
adni. szefüggések. A városrésze^ 

Jó példa erre a közelmúlt születésének, vagy a váron 
tizenhét ankétból álló beszél- újjászületésének is é r t i 
getéssorozata, melynek részt- szemlélőjévé, s nemcsak ta» 
vevői Szeged tömegközieke- nújává lehetett mindenki,' 
désének jelenéről, s az el- aki végigböngészte az SZTV 
képzelt jövőről vitatkoztak, városrendezési irodájának, .» 
Vagy szemléletes bizonyítéka tervezőkollektívájának é r d * 
a városszeretet i lyenfajta kes kiállítási anyagát a Jijr 
megjelenésének, hogy a né- hász Gyula Művelődési K ö » 
hány hónappal ezelőtt össze- pontban, 
gyűjtött, s a Dugonics tér P. R. 

sasa-

Á tejtermelési verseny 
eredményei 

Á műit évben a Mezőgaz-
dasági és Élelmezésügyi Mi-
nisztérium a tejtermelés fel-
lendítésére a MEDOSZ, az 
ÉDOSZ és a TOT-tal egyet-
értésben tej termelési ver-
senyt hirdetett meg az álla-
mi gazdaságok, a termelőszö-
vetkezetek és a kisgazdasá-
gok részvételével. A megyei 
eredményhirdetésre tegnap, 
pénteken délelőtt Szegeden, 
k Csongrád megyei tanács 
Rákóczi téri székházában ke-
rült sor. A megyéből négy 
állami gazdaság, 48 terme-
lő-. illetve szakszövetkezet, 
valamint 540 kistermelő neve-
zett be a versenybe. 

Az ünnepélyes díjkiosztást 
Gyuris Szilveszter, a megyei 
tanács vb osztályvezető-he-
lyettese nyitotta meg, majd 
Ballabás Sándor, a megyei 
állattenyésztési felügyelőség 
Igazgatója elemezte Csong-
rád megye tejtermelésének 
jelenlegi helyzetét és a to-
vábbfejlesztés legfontosabb 
lennivalóit. Örömmel jelen-
tette be. hogy az 1977. évi 
Versenyre négy állami gaz-
daság. 31 termelő-, illetve 
szakszövetkezet és 569 kis-
termelő jelentette be részvé-
telét 

A dijakat és az oklevele-
ket Szilágyi Ernő, a megyei 
tanács vb mezőgazdasági és 
élelmezésügyi osztályának 
rezetője adta át. A nagy te-
henészeti telepekkel rendel-
kező gazdaságok és termelő-
szövetkezetek között három 
kategóriában ítélték oda a 
díjakat. Az egy tehénre jutó 
te.ihozam-kategóriában első 
helyen végzett és 30 ezer fo-
rint jutalomban részesült a 
mindszenti Tiszavirág, máso-
dik lett és a vele járó 25 
ezer forintot kaota a hódme-
zővásárhelyi Vörös Csillag 
Termelőszövetkezet, a har-
madik helyezést és 20 ezer 

forintot a Hódmezővásárhelyi 
Állattenyésztési Főiskola 
tangazdasága nyerte el. 

A második kategóriában, a 
100 hektár mezőgazdasági te-
rületre eső tejtermelésben 
első lett a röszkei Kossuth 
Termelőszövetkezet, s ezért 
25 ezer forint pénzjutalom-
ban részesült, másodikok let-
tek és szintén 25 ezer forin-
tot kaptak a csengelei Arany 
Homok Termelőszövetkezet 
tehenészei. A felgyöi Alföldi 
Róna Tsz harmadik helye-
zést ért el és 20 ezer forintot 
kapott. 

A harmadik kategóriában, 
ahol az 1975-höz viszonyított 
árutejtermelés növekedését 
értékelték, az első helyet a 
szegvári Puskin Termelőszö-
vetkezet érte el, és 30 ezer 
forintot kapott. Második lett 
a szentesi Felszabadulás Tsz 
és az értékelő bizottság ezért 
25 ezer forint pénzjutalom-
mal díjazta. Harmadik lett 
és 20 ezer forintot kapott a 
Gorzsai Állami Gazdaság. 

A kis tehenészeti telepek-
kel rendelkező gazdaságok és 
termelőszövetkezetek közül 
első helyezést ért el, s 20 
ezer forintot kapott a sze-
gedi Felszabadulás Termelő-
szövetkezet. Ugyancsak első 
lett az algyői Rákóczi Tsz, 
ezért 10 ezer forint pénzjuta-
lomban részesült. 

A kistermelők közül Mé-
száros Ferenc (Csengele) és 
Konyecsik János (Derekegy-
ház) az országos tejtermelé-
si versenyben második he-
lyezést ért el, ezért a me-
gyei versenyben ők már nem 
vettek részt. Az első helye-
zést Kormányos Sándor 
csengelei kistermelő nyerte 
el az első kategóriában, s 5 
ezer forint pénzjutalmat ka-
pott. Kovács Antal királyhe-
gyest kistermelő második 
lett és 4 ezer forintot ka-

pott, a harmadik helyen pe-
dig Kiss Ferenc csengelei la-
kos végzett, ezért 3 ezer fo-
rint pénzjutalomban része-
sült. Ezenkívül 6 különdíjat 
is kiosztottak. 

A második kategóriában 
Orovecz Lajos hódmezővá-
sárhelyi kistermelő lett az 
első, s 4 ezer forintot kapott. 
Második Galzó János bordá-
nyi, 3 ezer forintos, a har-
madik Gallyas Ferenc hód-
mezővásárhelyi állattartó 
lett, 2 ezer forintos jutalom-
mal. Ebben a kategóriában 
is hat különdíjat osztották ki. 

helyek építésében, fejleszté-
sében való társadalmi részvé-
tel szervezésében, az állami 
élet demokratizmusának ha-
tékonyabb érvényesítésében, 
a lakosság közéleti aktivitá-
sának fokozásában jelölhető 
meg. Mindkét szervnek min-
dennapos munkájában kellő 
eligazítást ad ez a dokumen-
tum. 

Az együttműködési mag-
állapodást a megyei tanács 
elnöke és Molnár Sándor, a 
Hazafias Népfront megyei 
bizottságának ti tkára írta 
alá a testületek nevében. Az 
ünnepélyes eseményen jelen 
voltak: Nagy István, a nép-
front megyei elnöke, a me-
gyei tanács elnökhelyettesei 
és Simon Béla, a megyei ta-
nács apparátusi pártbizottsá-
gának titkára. 

Acs S. Sándor felvétele 

Több éves tervezői munka az előzménye egy-egy kiállí-
tási tablónak, makettnek 

Javult 
a belvízhelyzet 

Az Alsótiszavidéki Vízügyi fokozatú készültséget, amely 
Igazgatóság ügyeletének teg- a torontáli körzetre vonat-
napi, pénteki összesítése kozott, pénteken másod fo-
szerint javult a belvízhely- kúra mérsékelte, 
zet, amelynek alakulását Egyelőre még tizenhárom 
kedvezően befolyásolja a torkolati szivattyútelep dol-
szeles, napfényes időjárás, gozik, másodpercenként 26 
Kilenc nap alatt kerekszám- köbméter vizet emelve á t a 
ban 5 ezer hektárt sikerült folyókba. A javulást m utat-
mentesíteni az elöntéstől az ja, hogy már csak helyen-
igazgatóság körzetéhez ta r - ként szükséges az éjjel-
tozó területeken. Csongrád nappali üzemelés, máshol 
megyében 10 ezer 500 hek- szükség szerint indítják, il-
tár a még átázott talaj, de letve állítják le a berende-
most már egyre fogynak az zéseket. 
összefüggő, nagyobb vízbo- A T i s z a Csongrád megyei 
ntasok. A focsatornak teli- szakaszának vízszintje lassú 
tettsége ugyancsak csökkent, ütemben csökken, még nem 
jelenleg 40-60 szazalekos. kezdődött meg az intenzív 
A gazdasagoknak eredmé- a p a d á s . Szegednél pénteken 
nyes az az igyekezete, hogy 7 2 4 centiméteres értéket 
fontossági sorrend szerint - m é r t e k . tehát az idei máso-
ahol erre lehetoseg van — ... . , , , , , .„ , 
elsősorban az őszi vetéseket d , k a r h u , l a m tetőzése ota 
szabadítják meg az elöntés- a l , g h u s z centiméterrel 
tői. Az ATIVIZIG a harmad „kisebbedett" a folyó. 

A téma 

Hz egészséges életmód 
és a nevelés 

Az egészségügy oktatása oktatás perspektíváiról, dr. 
és az egészséges életmódra Zalányi Sámuel egyetemi ta-
nevelés aktuális kérdései nár a társadalmi és tömeg-
címmel kétnapos, tudomá- szervezetek egészségnevelési 
nyos konferencia kezdődött feladatairól, dr. Gonda 
tegnap, pénteken Szegeden. György, az Egészségügyi Fel-
Megjelent Bányainé dr. Bir- világosító Központ igazgató-
kéi Mária., a városi tanács ja az V. ötéves terv egész-
elnökhelyettese és dr. Végh ségnevelési perspektíváiról, 
Gyula, a megyei pártbizott- dr. Szél Éva főiskolai docens 
ság munkatársa is. pedig az egészségügyi okta-

Misodszor rendezi meg a tás komplexitásáról. Dr. 
MENCS, a megyei egészség- Koncz János, a megyei párl-
nevelési csoport, ebben a bizottság ti tkára Szocialista 
témában tudományos tanács- életmód és egészségügy cim-
kozását, melyet hagyomány- mel tartott előadást. Szó 
nyá szeretne tenni a me- esett még az egészségnevelés 
gyében. Vas megyei, debre- filozófiai, pszichológiai kér-
ceni, budapesti és szegedi déseiről, a családi életre ne-
szakemberek boncolgatják a velés fontosságáról, az ön-
konferencián az oly össze- gyilkosságokkal kapcsolatos 
tett, sokféle szakképzettségű vizsgálatokról, 
ember munkájá t igénylő té- A konferenciát — amely 
"uit- ma folytatódik — a Tisza 

Az első nap többek között Szállóban tartják, s ott meg-
dr. Lukács Jenő, az Egész- tekinthető a Gyógyszerve-
ségügyi Minisztérium főosz- gyészeti Gyár és a Győr-
tályvezetője tartott előadást Sopron megyei Vegyesipari 
az 1977—78. évi egészségügyi Vállalat kiállítása is. 


